
Yhteenveto Ahlaisten asukastilaisuudesta 12.4.2023



Tilaisuuden tarkoituksena oli kuulla alueen asukkaiden ajatuksia 

alueen tilanteesta, sekä lisätä tietoa ja ymmärrystä puolin ja toisin 

asukkaiden ja kaupungin edustajien kesken. 

Osallistujia oli n. 80 henkeä. Yhteisen aloituksen jälkeen osallistujat 

pääsivät keskustelemaan ryhmissä kaupungin edustajien kanssa. 

Keskustelun teemoina olivat tuleva monitoimitalo, Ahlaisten 

viihtyisyys ja turvallinen liikkuminen, sekä yhteisöllisyys. 

Seuraavassa on kerrottu tiivistetysti teemoista esiin nousseet asiat. 



1. Monitoimitalo

• Monitoimitalo vetovoiman kasvattajana 

– Tuo turvaa alueen pysyvyydelle ja antaa edellytykset alueen kehittymiselle. Uuden koulun ja 

päiväkodin uskottiin tuovan lisää asukkaita Ahlaisiin.

– Mahdollistaa tilojen käytön kyläläisille joko yksityishenkilöinä tai yhdistystoimintaan.

• Mahdollisuus uusien yhdistysten perustamiselle tai olemassa olevien yhdistysten 

toiminnan laajentamiselle; ehdotuksena lasten käsityökerhot teknisen- tai tekstiilityön 

luokissa

– Kansalaisopiston kurssien järjestäminen onnistuu jatkossa myös koulun tiloissa.
Teema 2



2. Ahlaisten viihtyvyys ja turvallinen liikkuminen

• Koulu on kaiken perusta, se tuo vetovoimaa. Kun on tiedossa, että koulu pysyy, pysyvät myös 

lapsiperheet ja uusiakin perheitä voi muuttaa alueelle. Myös päiväkoti tärkeä. 

• Kulkeminen koululle koetaan vaaralliseksi puuttuvan kevyen liikenteen väylän vuoksi. Kevyen 

liikenteen väylää on Ahlaistentiellä n. 700 metriä molempiin suuntiin koululta katsoen.  

• Vuokra-asuntoja ja rakennettavia tontteja on liian vähän. 

• Viihtyisyyttä edistää toimiva ja riittävä julkinen liikenne, joka ei toteudu nykyisellään. 



2 a) Loma-asuntojen muuttamien vakituisiksi 

asunnoiksi

• Esiin nousivat kysymykset siitä, miksi loma-asuntoja on vaikea saada vakinaisiksi asunnoiksi ja 
miksi maalaisasutusta ei haluta edistää

→ Nämä kysymykset edellyttävät laajempaa vertailuselvitystä, jota on tarkoitus tehdä koko 
Poria koskevan rakennemallin yhteydessä, jossa selvitetään mm. kuinka paljon 
rakentamisen kysyntää on ja miten sitä halutaan Porissa suunnata ja edistää.  

→ Aiheesta on tehty myös valtuustoaloite, jota on käsitelty valtuustossa 12.6.2023.

→ Ranta-asumisen muuttamista vakituiseen asumiseen ohjaa ensimmäisenä maakäyttö- ja 
rakennuslaki sekä rakennusjärjestys, jonka mukaan rakennuspaikan, rakennuksen ja 
kunnallistekniikan tulee täyttää vakituiselta asumiselta edellytettävät vaatimukset. Toisena 
tekijänä on maanomistajien tasapuolinen kohtelu ja ympäristövaikutukset niin, että 
rakennuspaikan muutos ei johda merkittävään ketjureaktioon loma-asumiseen tarkoitetuilla 
alueilla, jos aluetta ei ole suunniteltu vakituiseen asumiseen. Kolmantena tekijänä tarkastellaan 
kaukana palvelukeskustoista asumisen aiheuttamia palvelukustannuksia, kuten koulukuljetuksia 
ja sosiaalipalvelujen tarjoamista. Viime kädessä nämä ovat poliittisia linjauksia.

• Ehdotettiin, että tiedusteltaisiin Merikarvian kunnalta, miksi loma-asuntojen muuttaminen 
vakituisiksi asunnoiksi on siellä niin notkeaa. 

https://pori.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_2722023/Rakentaminen_sujuvammaksi_kaupungin_kaav(98017)
https://pori.cloudnc.fi/fi-FI/Toimielimet/Kaupunginvaltuusto/Kokous_1262023/Rakentaminen_sujuvammaksi_kaupungin_kaav(100313)


2 b) Lisää rakennuspaikkoja/rivitaloja/vuokra-asuntoja

• Ahlaisiin toivotaan lisätontteja mahdollistavaa kaavoitusta

– Esiin nousi kysymys rakennuspaikkojen nykyisestä tilanteesta (alueella ei ole asemakaavaa 
ja siksi puhutaan tonttien sijaan rakennuspaikoista) 

→Ahlaisten kylätaajamassa kaupungilla on tarjolla omakotiasumiseen kolme 
rakennuspaikkaa. 2010 vuodesta lähtien Ahlaisiin on myönnetty lupa 8 talolle, joista kaikki 
ovat sijoittuneet haja-asutusalueelle ympäri Ahlaista, eli yksikään ei ole sijoittunut 
kylätaajaman alueelle. 

Kaupungilta ei myöskään ole tiedusteltu rakennuspaikkoja mm. rivitalorakentamista varten 
Ahlaisten alueelle. 

Rakennuspaikkojen kysyntä Ahlaisissa on ollut niukkaa, ja siksi kaupungin kolmen 
rakennuspaikan tarjonnan on tulkittu vastaavan kysyntään riittävästi. 

• Mitä vanhalle päiväkodille tapahtuu? Voidaanko siitä tehdä vuokra-asuntoja?

→ Päiväkoti on ajateltu myytäväksi, eli kohteen käyttö on uuden omistajan käsissä. 



2 c) Kevyenliikenteen väylien tarve

• Ahlaisissa kapeat ja mutkaiset tiet aiheuttavat turvattomuutta kevyelle liikenteelle

– Lapsia ei uskalleta päästää pyörällä kouluun; pyörätien rakentaminen lisäisi lasten pyöräilyä

→ Turvattomuus tiellä on tunnistettu. Tie on valtion tie, mutta ELY-keskus on ilmoittanut, 
ettei sillä ole resurssia toteuttaa pyörätietä. Väylä jäisi siis kokonaisuudessaan kaupungin 
kustannettavaksi. Ensin pitää kuitenkin solmia suunnittelusopimus. Suunnittelua viedään 
eteenpäin ELY:n prosessin mukaisesti (tiesuunnitelma → rakennussuunnitelma →
toteutus).

– Pyörätien hyväksyttävyyden kannalta olisi tärkeää, että saadaan maanomistajilta hyväksyntä 
mahdollisiin maalunastuksiin. 

→Kaupunki on sopinut Regina Wittsbergin ja Tapio Furuholmin kanssa, että he 
tiedustelevat paikallisina alustavasti maanomistajien suostumusta.

→ Kevyen liikenteen väylä on joltain osin (kylältä urheilukentän suuntaan) kaupungin 
investointilistalla, mutta toteutusvuotta tai rahaa sille ei ole varattu.

– Kevyenliikenteen väylän nähdään tarpeellisena: 

• Koko markalle

• Kylätaajama – Lamppi VT8 suuntaan

• Urheilukentän suuntaan



2 d) Tuulivoimapuiston negatiiviset vaikutukset 

ympäristöön ja asukkaisiin 

• Tuulipuisto vastustetaan seuraavilla perusteilla:

– Sähkölinjan vuoksi joudutaan kaatamaan metsää

– Asukkaat muuttavat pois

– Ei tuo alueelle työpaikkoja

– Alueen vetovoima heikkenee

– Internet lakkaa toimimasta

– Maisemahaitta

– Äänihaitta

• Tuulimyllyt toivotaan vähintään 2 km päähän asutuksesta

• Tuulimyllyt tulisi keskittää merelle



2 e) Muuta

• Uimarannan alue on vaarallinen. Uimarannalle toivotaan laituria.

• Autoilijat väistävät sivuilta kunnantalon suojatien korokkeen. Tämän vuoksi toivotaan betoniesteitä 

oikaisemisen estämiseksi. 

• Torin kohdalle kaivataan suojatiekoroketta. 



3. Yhteisöllisyys

• Yhdistykset ovat tärkeä voimavara. Yhteishenki, tilat ym. mahdollistavat yhdistystoiminnan. 

• Yhdistysten ansiosta Ahlaisissa on monipuolista toimintaa.

• Yhdistysten jatkuvuus huolestuttaa, sillä usein sama henkilö on monessa mukana ja uusia 

aktiiveja on vaikea saada. 

• Ahlaisissa yhteisöllisyys monipuolista; esim. alueen oma Facebook –ryhmää ”Ahlainen, maailman 

paras paikka asua” hyödynnetään aktiivisesti

• Ahlaista pitää markkinoida aktiivisesti, mihin toivottiin kaupungin tukea

– Esim. Merikarvialla olemassa kesän tapahtumat –lehtinen, Ahlaisten osalta voitaisiin tehdä 

samanlainen tai lisätä mainontaa verkossa/kaupungin verkkosivuilla



Esiin nousseita kysymyksiä 

1. Muihin kesäruokailun toimipisteisiin on saatu palkattua työvoimaa, miksei Ahlaisiin?

Kesäruokailua järjestetään kesällä 2023 kahdeksassa paikassa eri puolilla Poria. 
Kesäruokailussa nuorten työpaja kuljettaa palveluliikelaitoksen valmistaman lämpimän aterian 
ruokailupaikkoihin, lukuun ottamatta niitä paikkoja, joissa ruuan valmistus tapahtuu 
ruokailupaikan yhteydessä. Paikallisina kesäruokailun vastuutoimijoina voi olla yhdistyksiä, 
seurakuntia tai kaupungin toimijoita, joilla voi olla ruokailun toteuttajina niin 
vapaaehtoistyöntekijöitä kuin omaa palkattua henkilökuntaa. Paikalliset ratkaisut ja mukana 
olevat toimijat ovat erilaisia. Koulunkäynninohjaajien mahdollisuutta osallistua ruokailun 
järjestelyihin selvitetään kevään aikana ja hyvinvointialueen työntekijöitä, esim. kuraattoreja ja 
perhetyöntekijöitä, on kutsuttu mukaan oman popup-vastaanoton tms. järjestämiseksi ruokailun 
yhteydessä. Ruokailupaikkojen toimintaan; niin ruuan jakamiseen kuin oheisohjelman 
järjestämiseen, voi osallistua laaja joukko alueen toimijoita. Muutama yhdistys on tarjoutunut 
myös kiertämään ruokailupaikoissa oheisohjelmaa tarjoten kesän aikana. Kesäruokailu on 
hyvä esimerkki siitä, miten paljon hyvää saadaan aikaan eri toimijoiden välisellä yhteistyöllä. 
Kesäruokailussa jokaisen panos on tärkeä - onpa mukana sitten työntekijän tai 
vapaaehtoistyöntekijän roolissa. 



2. Miksi Kellahti on Porin lempipaikat –verkkosivuston karttaosiossa Noormarkun 

alla, kun sen kuuluisi olla Ahlaisten alla?

Tämä on korjattu lempipaikkakarttaan, eli Kellahti löytyy nyt Ahlaisten alta. 


